
Notatka ze spotkania grupy roboczej  

“Strategia klimatyczna i dobre praktyki” 

 

Termin: 09.11.2021, 12:30-14:00 

Prowadzenie: Magdalena Miśkowiec 

Sporządzenie notatki: Agnieszka Kowalczyk, Magdalena Miśkowiec 

Lista obecności (alfabetyczna): 

1. Marcin Broniatowski 

2. Katarzyna Jasikowska 

3. Agnieszka Kowalczyk 

4. Piotr Łukasik (dołączył po przeprowadzeniu ankiety na menti.com) 

5. Magdalena Miśkowiec 

6. Michał Pałasz 

7. Radosław Rybkowski 

 

Notatka: 

Wyniki ankiety (via Menti) badającej zgodność grupy z postulatami petycji KlimatUJ: 

0 – zdecydowanie się nie zgadzam, 5 – zdecydowanie się zgadzam 

 

https://www.uj.edu.pl/documents/10172/146963257/Klimatuj_Petycja_2021.pdf/ce25650f-9c01-485b-b548-88cfe6b32065


 

Na spotkaniu na razie szerzej omówiono tylko poniższe punkty. 

pkt 1: Ważne będzie jawne raportowanie/monitorowanie zużycia zasobów, plastiku, zmarnowanej 

żywności, wyprodukowanego CO2 przez UJ. 

pkt 3 i 15: To już po części się wydarzyło. Należy jedynie zabezpieczyć istnienie Rady Klimatycznej 

również w samej Strategii klimatycznej UJ.  

pkt 4: POB Anthropocene i POB Future Soc już są. Programy grantowe również należy zabezpieczyć 

w Strategii klimatycznej UJ. 

pkt 6: Jeden bank, a nie “banki” - UJ ma środki tylko w Pekao SA. Pekao jak na razie wiele obiecuje:  

▪ https://media.pekao.com.pl/pr/676849/strategia-esg-banku-pekao-odpowiedzialny-bank-wspierajacy-

zrownowazony-rozwoj 

▪ https://media.pekao.com.pl/pr/701835/pekao-sa-czlonkiem-united-nations-global-compact 

Zmusić UJ, aby zadawał bankowi pytania, nakładał na niego lekką presję pokazując, że to ważny 

temat.  

pkt 7: Audyty na pewno już w większości są - trzeba tylko z nich skorzystać i wykorzystać tę wiedzę. 

[Centralna Ewidencja Emisyjności Budynków] 

pkt 8: dobre praktyki nie tylko do zewnątrz, ale i do wewnątrz 

pkt 11: do 2021 nie uda się - potrzeba nowego deadline’u. Sformułowanie “wyeliminowanie 

plastiku” niezbyt dobrze brzmi, ponieważ nie jest precyzyjne/adekwatne do sytuacji. Zakaz 

jednorazowych opakowań - TAK, woda niebutelkowana tylko z zainstalowanych poidełek. 

Zaoszczędzone pieniądze z zamawianej butelkowanej wody (poprosić o dane p. Kanclerz) można 

przekazać np. na “zielone” granty. Sprawdzić czy da się zorganizować poidełka dla pracowników 

fizycznych (p. Kanclerz ostatnio mówiła, że tacy pracownicy muszą dostawać wodę butelkowaną wg 

przepisów). Na innych uczelniach wpuszczają studentów na sale wykładowe tylko z wodą w 

uniwersyteckich butelkach wielokrotnego użytku - może zrobić coś takiego u nas? 

pkt 12 i 13:  

dostępność (!) - forma (automaty, sklepiki, stołówki), godziny obsługi oraz dostępność ekonomiczna; 

zamiast zakazów - podanie dobrej alternatywy 

https://media.pekao.com.pl/pr/676849/strategia-esg-banku-pekao-odpowiedzialny-bank-wspierajacy-zrownowazony-rozwoj
https://media.pekao.com.pl/pr/676849/strategia-esg-banku-pekao-odpowiedzialny-bank-wspierajacy-zrownowazony-rozwoj
https://media.pekao.com.pl/pr/701835/pekao-sa-czlonkiem-united-nations-global-compact


Oferta żywieniowa dostosowana do potrzeb społeczności - przeprowadzenie badania potrzeb i 

nawyków żywieniowych studentów_ek i pracowników_czek, a także ich postrzegania dostępnych w 

przyszłości alternatyw. 

▪ Stołówki centrami edukacji żywieniowej (produkcja żywności, zdrowe nawyki żywieniowe) 

▪ Mięso: czy sztucznie zwiększyć cenę posiłków mięsnych? Ewentualne zmniejszenie 

wydawanych posiłków mięsnych musi być mierzalne – kto będzie to weryfikować, 

egzekwować i w jaki sposób? Mierzenie liczbą posiłków czy wagą posiłków? 

▪ Poszerzenie oferty o pełnowartościowe posiłki wegetariańskie i wegańskie z lokalnych i 

sezonowych produktów. Poszerzenie oferty ma pozytywny wydźwięk - ograniczenie posiłków 

mięsnych negatywny. 

▪ Lokalność podawanego jedzenia na stołówkach: konieczna, choć może być ciężka do 

weryfikacji z samego początku, ale trzeba nakierować zmiany w tym kierunku. 

▪ Catering – tylko wege? Pozostałości jedzenia dostępne dla wszystkich na następny dzień. 

▪ Marnowanie żywności - raportowanie; program jadłodzielni 

▪ Automaty ze słodyczami mogą być trudne do wyeliminowania. Zamiast tego można 

spróbować zmienić ich asortyment (program pilotażowy automatów ze zdrową żywnością) 

i/lub postawić przy automatach kosze z darmowymi jabłkami/orzechami.  

▪ Sklepiki ze zdrową żywnością/przekąskami? 

▪ Wywiady z właścicielami stołówek/automatów - czemu taka a nie inna oferta?  

▪ Produkty bez oleju palmowego, awokado, migdałów itp. 

Głosowania: brak głosowań, jedynie ankieta wprowadzająca na menti.com (wyniki wklejone 

powyżej) 

Cel następnego spotkania: Priorytety i plan minimum na przyszły rok. Omówienie punkt po punkcie 

petycji KlimatUJ - ciąg dalszy (ze szczególnym uwzględnieniem punktów 2 i 5 petycji (stanowisko UJ i 

edukacja). Wybrać i nazwać punkty. Ew. dodać nowe. 

Termin następnego spotkania: doodle (Michał) 


